
Protokół Nr 26
z posiedzenia Komisji Gospodarczo-Finansowej z dnia 20.04.2017r.

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli członkowie Komisji Gospodarczo-Finansowej obecni zgodnie
z  załączoną listą  obecności  stanowiącą  zał.  nr  1  do niniejszego protokołu  oraz  przedstawiciele
Urzędu Gminy: Wójt Gminy Pabianice H. Gajda oraz Skarbnik Gminy M. Nowicka.

Posiedzeniu Komisji przewodniczył Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej M. Gryska.

Tematy posiedzenia były następujące:
1. Stan przygotowań do inwestycji zaplanowanych w budżecie Gminy Pabianice w 2017 r.
2. Stan dróg na terenie gminy Pabianice oraz potrzeby inwestycyjne.
3. Sprawozdanie z przebiegu „akcji odśnieżania”
4. Sprawy różne, w tym omówienie materiałów na sesję.

Przewodniczący powitał zebranych, przedstawił tematykę i oddał głos Wójtowi, który przedstawił
powyższe zagadnienia.

Ad. pkt 1.

Informacja nt. stanu przygotowań do inwestycji zaplanowanych w budżecie Gminy Pabianice w
2017r. stanowi zał. nr 2 do protokołu.

Pytanie do powyższej informacji zadała radna M. Lubowicka odnosząc się do informacji o braku
możliwości wykonania chodnika przy drodze gminnej w Koninie.

Wójt  zauważył,  że  trzeba  by  wykupić  teren  pod  budowę  chodnika,  albo  wykonać  projekt
uwzględniający przykrycie rowów.

Innych uwag w tym temacie nie było.

Przewodniczący zauważył,  że  osoby zainteresowane  mogą  otrzymać  przedstawiony materiał  w
biurze Rady.

Ad. pkt 2.

Informacje dotyczące stanu dróg na terenie gminy Pabianice oraz potrzeb inwestycyjnych w tym
zakresie stanowią odpowiednio zał. nr 3 i 4 do protokołu.

Odnosząc  się  do  powyższego  radny  K.  Kowalski  zwrócił  uwagę  na  potrzebę  wykonania,  co
najmniej bieżących napraw dróg wewnętrznych po zimie, głównie przejętych w ostatnim czasie
nieodpłatnie, czego przykładem jest droga przebiegająca obok posesji radnego.

Również radny H. Szafrański zwrócił uwagę na konieczność dokonania remontu drogi Bychlew-
Jadwinin. Po zimie jest całkowicie rozjechana.

Z  kolei  radny Ł.  Drewniak  zapytał  jak  Wójt  zamierza  naprawić  po  zimie  drogę  przez  Górkę
Pabianicką tzw. Poduchowną.

Wójt odpowiedział, że w informacji, którą przedstawił wymienił drogi do kapitalnego remontu, w
tym przez Górkę Pabianicką tzw. Poduchowną. Uważał, że należy szukać środków na te remonty.



Radny zauważył, że Wójt zaproponował naprawę tej drogi technologią natryskową. Jednak zdaniem
radnego zarówno ta technologia, jak i zasypywanie ubytków przez pracowników Urzędu nic nie da.
Zdaniem radnego droga jest w bardzo złym stanie, jest nierówna, nawierzchnia jest skruszona, w
wielu miejscach stoi woda, co uniemożliwia bezpieczne przemieszczanie się pieszych i pojazdów.

Wójt przyjął do wiadomości opinię radnego.

Radny K. Kowalski odniósł się do słów Wójta o konieczności szukania środków na wykonanie
remontów dróg. Rozumiał, że to pracownicy Urzędu będą starali się znaleźć środki w budżecie na
te cele. Ponadto uważał, że kompetentne osoby powinny dokonywać oceny zasadności używania
określonych technologii do remontu dróg, tak aby nie okazywało się, że niepotrzebnie marnuje się
środki budżetowe.

W temacie  własną  opinię  wyraził  również  Przewodniczący M.  Gryska.  Uważał,  że  nie  należy
wykonywać kosztownych inwestycji dróg, tylko dokładne remonty, naprawy dróg istniejących, gł.
częściej użytkowanych, przelotowych. Natomiast pozostałe drogi, np. w osiedlach wystarczyłoby
utrzymywać przejezdne i bezpieczne dla uczestników ruchu. Uzasadnieniem powyższego jest fakt
ograniczonych zasobów finansowych.

Radna M. Lubowicka miała podobne zdanie w tym temacie.

Radny Ł. Drewniak częściowo zgadzał się ze zdaniem Przewodniczącego, jednak w niektórych
przypadkach, jak np. w przypadku drogi przebiegającej przez Górkę Pabianicką tzw. Poduchowną,
problemem jest brak miejsca. Tam drogę trzeba poszerzyć, ponieważ ma zaledwie 3 m szerokości,
co wiąże się z koniecznością wykonania dokumentacji projektowej, a to są już znaczne koszty.

Przewodniczący  zapytał,  czy  poszerzając  drogę  z  każdej  strony,  o  około  metr  nie  można  by
wykorzystać istniejącej nawierzchni.

Radny Ł. Drewniak przyznał, że takie rozwiązanie by poszerzyć drogę po metrze z każdej strony i
wykonać nową nawierzchnię jest do zaakceptowania. Można by wysypać na drogę podbudowę z
kruszywa, poszerzenie wyrównać do tego poziomu i zrobić nakładkę.

Do idei przedstawionej przez Przewodniczącego M. Gryskę odniósł się również radny K. Kowalski.
Zgadzał się z opinią by utrzymywać drogi pozostające w gestii gminy, głównie drogi przelotowe,
kosztem drogich inwestycji, które nie usprawniają sieci dróg. Przykładem niewłaściwego podejścia
do  tego  typu  zagadnień  według  radnego  był  brak  remontu  drogi  przez  Górkę  Pabianicką  tzw.
Poduchowną.  Są natomiast  drogi  mniej  obciążone ruchem, które mogłyby być  utrzymywane w
stanie  zapewniającym  komfort  poruszania  się,  zamiast  czynienia  na  nie  dużych  nakładów
finansowych, skoro inne drogi wymagają remontów.

W związku z powyższą dyskusją i wnioskami, do których doszli radni Przewodniczący w imieniu
Komisji prosił Wójta o uwzględnianie powyższych przemyśleń i sugestii w dalszych działaniach.

Komisja nie wnosiła uwag do powyższego.

Ad. pkt 3.

Wójt przedstawił sprawozdanie z akcji odśnieżania, co stanowi zał. nr 5 do protokołu.

Uwag nie zgłaszano.



Ad. pkt 4.

Wójt przedstawił i omówił krótko projekty uchwał od  nr XXXVIII/A/2017 do XXXVIII/H/2017,
co stanowi zał. od nr 6 do nr 13.

Odnosząc  się  do  projektu  o  nr  roboczym  XXXVIII/C/2017  Skarbnik  poinformowała,  że  w
załączniku nr 1 do projektu należy wpisać kwotę 141.864 zł zamiast 147.864 zł, a w załączniku nr 2
zmniejszyć kwotę 6 424 895,90 zł do kwoty 6 418 895,90 zł oraz kwotę 2 259 208,88 zł do kwoty 2
253 208,88 zł.

Przewodniczący Komisji zapytał skąd ta różnica.

Skarbnik wyjaśniła, że subwencja obliczona przez Ministerstwo jest różna od kwoty przewidzianej
w budżecie. W związku z tym trzeba to skorygować.

Innych pytań w tym temacie nie było.

Kolejnym projektem uchwały, do którego były uwagi to projekt o nr roboczym XXXVIII/D/2017.
Radny Ł. Drewniak zapytał o kwotę przekazywaną dla OSP w Górce Pabianickiej. Zapytał, czy
OSP przedstawiło kosztorys przed rozpoczęciem inwestycji.

Skarbnik  odpowiedziała,  że  jednostka  przedstawiła  kosztorys  na  utwardzenie  placu  OSP,  ale
dotyczył on mniejszej powierzchni do utwardzenia.

Radny w związku z  powyższym pytał  ile  wynosi  nadwyżka budżetowa.  Dopytywał,  gdzie  jest
projekt przebudowy drogi w Górce Pabianickiej tzw. Poduchownej skoro do uchwały wpisanych
zostało tyle zadań.

Wójt  stwierdził,  że  nie  ma  projektu.  Nie  był  jednocześnie  w  stanie  udzielić  radnemu
satysfakcjonującej odpowiedzi.

Radny wyraził negatywną opinię, co do postawy Wójta wobec mieszkańców Górki Pabianickiej.

Radny M. Gryska zapytał jeszcze ile będzie pracowników na drogach.

Wójt  odpowiedział,  że  będzie  łącznie  2  pracowników,  przy  czym  na  jednego  środki  były  już
zabezpieczone w budżecie. Obecnie zabezpiecza się środki na zatrudnienie drugiego pracownika.

Innych uwag w tym temacie nie było.

Poprawkę Skarbnik zgłosiła również do projektu o nr XXXVIII/E/2017. W załączniku należało
wpisać kwotę 2.835 zł zamiast 2.725 zł. Wynika to z wyliczeń GOPS.

Uwag do powyższego nie było.

Dodatkowych  wyjaśnień  do  projektu  o  nr  roboczym  XXXVIII/G/2017  udzieliła  Skarbnik.
Wyjaśniła,  że  uchwała  ta  jest  konsekwencją  korekty  wniosku  złożonego  do  Urzędu
Marszałkowskiego.



Przewodniczący pytał, gdzie planuje się utworzenie żłobka.

Wójt odpowiedział, że były plany urządzenia żłobka w pomieszczeniach w OSP Piątkowisko, ale
istnieje konieczność dostosowania pomieszczeń do odpowiednich wymogów. Kierownik omówi te
kwestie na sesji.

Do pozostałych projektów pytań, ani uwag nie było.

Wójt  przedstawił  jeszcze  projekt,  który zamierzał  wprowadzić  pod obrady sesji,  a  dotyczył  on
członkostwa w stowarzyszeniu „Tak dla S14” i krótko go omówił. Projekt stanowi zał. nr 14 do
protokołu.

Przewodniczący M. Gryska zapytał jakie będą koszty związane z członkostwem w stowarzyszeniu.

Wójt  odpowiedział,  że  będą  one  znikome,  związane  z  koniecznością  dopełnienia  określonych
formalności.

Przewodniczący poinformował jeszcze, że statut stowarzyszenia znajduje się do wglądu w biurze
Rady.

Dalszych uwag nie było.

Spraw różnych nie zgłaszano.

Przewodniczący zakończył posiedzenie Komisji.

Przewodniczący Komisji
Gospodarczo-Finasnowej

Marek Gryska

Protokołowała: Andżelika Struzikiewicz


